
Svar på skriftligt spörsmål SSS 318/2022 rd 

Svar på skriftligt spörsmål om att inrätta ett råd för forskningslagstift-

ning 

Till riksdagens talman 

I det syfte som anges i 27 § i riksdagens arbetsordning har Ni, Ärade talman, till den minister som 

saken gäller översänt följande skriftliga spörsmål SS 318/2022 rd undertecknat av riksdagsleda-

mot Eeva-Johanna Eloranta /sd: 

Hur har förslagen i undervisnings- och kulturministeriets utredning om färdplanen för FUI-

verksamheten utnyttjats i den fortsatta beredningen av lagarna och 

 

vilka åtgärder ämnar regeringen vidta för att grunda ett Råd för forskningslagstiftning eller 

ett motsvarande forum? 

Som svar på detta spörsmål anför jag följande: 

Utredningen om konsekvenserna av social- och hälsovårdslagstiftningens bestämmelser om 

forskning för forskningens frihet och för forsknings-, utvecklings- och innovationsverksamheten 

fokuserar i synnerhet på sekundär användning av personuppgifter inom social- och hälsovården 

(Lag om sekundär användning av personuppgifter inom social- och hälsovården) och på den lag-

stiftning som är under beredning. Utredningen beställdes av undervisnings- och kulturministeriet. 

Enligt förslaget i utredningen skulle Rådet för forskningslagstiftning vara ett forum där lagstiftar-

nas, myndigheternas och FUI-aktörernas verksamhet samordnas så att nödvändiga experter kan 

kontaktas via en kanal, problemen lösas före remissbehandlingen och den praktiska verksamheten 

effektiveras såväl inom FUI-sektorn som inom statsförvaltningen. 

 

Social- och hälsovårdsministeriet har i sitt lagstiftningsarbete hört och beaktat forskarsamfundets 

synpunkter. Resultaten från utredningen som beställdes av UKM kan enligt övervägande av SHM 

också användas för fortsatt beredning av lagarna samt för uppföljning och utveckling av dem. 

SHM har till exempel inlett en utredning om konsekvenserna av lagen om sekundär användning 

av personuppgifter inom social- och hälsovården. Målet är att identifiera konsekvenserna av lagen 

och bedöma behovet av fortsatta åtgärder, såsom utveckling av verksamhetsmodeller, förtydli-

gande av kommunikationen eller ändringar i lagstiftningen.    

 

 



Beredningen av lagen om genom och reformen av biobankslagen framskrider också och som stöd 

för beredningen har arbetsgrupper bildats. Samarbetet och diskussionen i dessa och andra struk-

turer fortsätter mellan ministerierna och intressentgrupperna både i beredningen av lagstiftningen 

och i stödet för verkställandet av lagen. 

 

Helsingfors 20.7.2022 

Familje- och omsorgsminister Aki Lindén 
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